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Forum: Seniorrådet 

Tid: Mandag den 13. januar 2025 kl. 9.30 

Sted: Rådhuset A.04 

Deltagere: Hans Holm, Judith Skriver, Solveig Bisgaard,  

Jens Rikardt Andersen, Helge Larsen, Arne Rask,  

Birte Jakobsen (afbud), Marianne Kirchhoff, Inge Storm  

 
 

1. Velkomst ved formanden 
Hans bød velkommen. 

 
 
2. Godkendelse og prioritering af dagsordenen 

Godkendt. Hans har et punkt til under lukket punkt. 
Seniorrådsvalg 2025 skal være et fast punkt på dagsordenen. 

 
 

3. Meddelelser fra formanden, næstformanden/medlemmerne 
Judith orienterede om, at regeringen vil fjerne støtten til Danske  
Ældreråd. I stedet givet man pengene til kommunerne via bloktil- 
skuddet, som skal gå til Seniorrådene i kommunerne, som så skal  
sende pengene videre til Danske Ældreråd. Furesøs andel udgør  
16.934 kr. (2,4 mio. kr.  på landsplan). 
 
Hans har sendt en invitation fra Danske Ældreråd vedr. temamøde  
om ældrereformen. Medlemmerne melder sig selv til. 
 
Judith og Hans har været til møde på Skovgården den 2/1 2025  
sammen med leder Merete Harrig og en fra Skovgårdens bruger- 
gruppe. Seniorrådet støtter Skovgården i, hvad de gerne vil bruge  
arven til. Seniorrådet har en forpligtelse til at medvirke til at sikre, at  
intensionen i testamentet overholdes. 
 
Lillevangs årsberetning drøftes sidst i mødet. 

 
4. Helle Winther Dahl deltager og orienterer om aktuelle sager og 

planerne for den kommende tid 

Helle orienterede om sagerne på den politiske dagsorden til ÆSU. 

For ca. et år siden, var der en sag på om at omdanne Skovgården til  

en selvejende institution. Dengang var der ikke interesserede. Det er  

der kommet nu, så sagen forelægges udvalget igen. 

Judith spurgte, hvorfor der er et ønske om at omdanne Skovgården.  

Helle svarede, at det var et politisk ønske, at forvaltningen skulle  

undersøge muligheden. 
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Der er mange agendaer på ældre- og sundhedsområdet. Vi skal være  

enige om, hvilke indsatser, vi arbejder stringent med. Masterplanen  

skal tage afsæt i drøftelser med udvalget, Seniorrådet og Handicaprå- 

det, lidt på samme vis som i Ældrelaboratoriet. Det fremlagte er  

forvaltningens første bud og overordnede tanker. Det kan ændre sig  

efter drøftelserne. 

 

Judith sagde, at det er vigtigt, at planen indeholder nogle målepunk- 

ter, så det kan blive mere konkret og håndfast. Helle var enig, vi er  

ikke nået til det endnu. 

 

Inge sagde, at hun godt kan lide hands on. Gå i gang og lære mens  

man gør det. Der skal ske noget, og ikke bruges så meget tid på at  

skrive. Helle var enig men sagde, at det også er nødvendigt at arbejde  

strategisk på mere overordnede niveauer (der sker store ændringer). 

 

Forvaltningen har foretaget en markedsafprøvning ift. at udbyde  

anvisningsretten til 20 plejeboliger. Der var ingen der viste interesse. 

Efterfølgende er forvaltningen gået i dialog med OK-Fonden om at  

udarbejde en samarbejdsaftale. 

 

Ældrelaboratorium er en del af budgetaftalen. Der skal bl.a. inviteres  

forskere, så der kommer et lidt længere lys på. 

Judith mente, at det er vigtigt med ordene praksis og konkret i sags- 

fremstillingen. 

Jens udtalte, at han er tilhænger af mindre, konkrete prøvehandlin-

ger, som, hvis erfaringerne er gode, implementeres bredt. 

Helle fortalte, at udvalget tager på studietur til Nordfyn. Der har de  

også en Masterplan. 

 

Solveig mente, at der kan komme gode ting ud af Ældrelaboratoriet,  

men er bange for, at de bliver begravet. Helle var enig. Hellere  

komme i mål med få ting i stedet for mange halvfærdige projekter. 

 

Forvaltningen bruger meget tid på den nye ældrelov og sundhedsre- 

formen. Man er bl.a. i gang med at omlægge fra minutter til forløb, så  

medarbejderne får mere tid og større fleksibilitet i plejen i borgerens  

hjem. Teams i hjemmeplejen på ca. 10 medarbejdere. De skal kunne  

fungere også ved sygdom. 

 

Ift. sundhedsreformen venter man på nogle dessiner fra ministeriet. 

Der er møder i klyngesamarbejdet på mange niveauer, og der er  

nedsat arbejdsgrupper. 
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5. Drøftelse af det kommende temamøde med forvaltningen om 
uddannelse og kompetenceudvikling 

Dagsordenen er vedlagt som bilag. 

 

Marianne sagde, at man skal uddanne de ikke-uddannede. 

Der er ikke nok sygeplejersker på plejehjemmene.  

Hans mente, at der er behov for en generel opnormering af faggrup-

per. Der er behov for at investere i sygeplejersker udefra, ikke kun 

kompetenceudvikle. Mariannes kompendium/opgørelser skal ind-

drages. Seniorrådet vil gerne være med til at rammesætte mødet. 

 

6. Fastlæggelse af tidspunkt for afholdelse af offentligt møde  

Drøftelse. 

Der afholdes et offentligt møde slut september. Jens kontakter Bente  

Klarlund, og Inge er tovholder på arrangementet. 

 
7. Seniorrådsvalg 2025  

Seniorrådet ønsker, at der på næste møde deltager en fra forvaltnin- 
gen og fortæller om rammerne og reglerne for Seniorrådsvalget samt 
 forventningerne til Seniorrådet i forbindelse med valget. 

 
8. Høringssvar 

Seniorrådet afgiver to høringssvar. 
 

9. Seniorrådets økonomi  
Ingen bemærkninger. 
 
 

10. Kommende punkter  
Ønsker til næstkommende dagsordenspunkter:  

• Velfærdsteknologi – tilbagemelding/status på skærmbesøg (efter-
året) – status, hvor er kommunen.  

• Busbetjening, herunder moviaaftaler ved Lillevang.  
• Primær forebyggelse  

Kommende punkter:  
• Plejehjemssituationen.  

 
11. Synlighed 

Ingen bemærkninger. 

 

12. Lukket punkt 

 
13. Eventuelt 

Ingen bemærkninger. 


